السيرة الذاتية C.V

الاسم :د . هند دغيش علوان عباس.

اللقب العلمي: مدرس دكتور

الاختصاص العام: فلسفة في العلوم التربوية والنفسية .

الاختصاص الدقيق:الارشاد النفسى والتوجيه التربوي

مكان العمل: جامعة ديالي / كلية التربية للعلوم الانسانية /قسم العلوم التربوية والنفسية.

-رسالة الماجستير: الجمود الفكري وعلاقته بتصنيف الذات لدى المرشدين التربويين.

-اطروحة الدكتوراه: تأثير اسلوبي تنظيم الذات واعادة الصياغة في تنمية الكفاح الشخصي عند الطالبات الايتام في المرحلة الاعدادية .

الشهادات الحاصلة عليها:

شهادة البكالوريوس /جامعة ديالي/ كلية التربية الاساسية .

شهادة الماجستير/ جامعة ديالي/ كلية التربية الاساسية .

شهادة الدكتوراه/ جامعة ديالي/ كلية التربية للعلوم الانسانية .

شهادة كفاءة الحاسوب.

شهادة توفل في اللغة الانكليزية .

دورة طرائق التدريس.

الجامعات التي درس فيها: جامعة ديالي / كلية التربية للعلوم الانسانية.

المنصب الحالي: تدريسية في قسم العلوم التربوية والنفسية.

المهام المكلفة بها:

عدد البحوث المقومة: ١

المواد المدرسة في الدراسات الاولية :اسس التربية ، علم النفس التربوي ،علم النفس الاجتماعي .

البحوث المنشورة:

1- بناء مقياس تصنيف الذات لدى المرشدين التربويين

- 2- تأثير اسلوب اعادة الصياغة في تنمية الكفاح الشخصي لدى الطالبات الايتام في المرحلة الاعدادية .
- -2 تأثير اسلوب تنظيم الذات في تنمية الكفاح الشخصي لدى الطالبات الايتام في المرحلة الاعدادية

المؤتمرات والندوات:

حظور ومشاركة ٨ ندوات في قسم العلوم التربوية والنفسية

*Curriculum Vitae (C.V.)

*Name: Dr. Hind Daghash Alwan Abbas.

*Academic Title: Associate Professor.

- *General Specialty: Philosophy of Educational and Psychological Sciences.
- *Specific Specialty: Psychological Counseling and Educational Guidance.
- *Workplace: University of Diyala / College of Humanities / Department of Educational and Psychological Sciences.

- *Master's Thesis: Intellectual Rigidity and its

 Relationship to Self-Categorization Among Educational

 Counselors.
- *Ph.D. Dissertation: The Effect of Self-Regulation and Reframing Style on Personal Resilience Development Among Orphaned Female Students in the Preparatory Stage.

*Degrees Obtained:

- Bachelor's Degree / University of Diyala / College of Basic Education.
- Master's Degree / University of Diyala / College of Basic Education.
- Ph.D. Degree / University of Diyala / College of Humanities.
- Computer Proficiency Certificate.
- TOEFL Certificate.
- Teaching Methods Course.

- *Universities Studied At: University of Diyala / College of Humanities.
- *Current Position: Lecturer in the Department of Educational and Psychological Sciences.
- *Assigned Tasks:
- Number of Reviewed Research Papers: 1.
 - *Undergraduate Courses Taught:
 Foundations of Education, Educational Psychology,
 Social Psychology.
 - *Published Research:
- Developing a Self-Categorization Scale for Educational Counselors.
- The Impact of Reframing Style on Personal Resilience
 Development Among Orphaned Female Students in
 the Preparatory Stage.

- The Impact of Self-Regulation Style on Personal Resilience Development Among Orphaned Female Students in the Preparatory Stage.
 - *Conferences and Seminars:
- Attended and participated in 8 seminars in the Department of Educational and Psychological Sciences.